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Republika e Kosovës 

Republika Kosova-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

 

 

  VI. Saziv 

Jesenja  sesija  

Komisija  za unutrašnje poslove, sigurnost i  nadzor Bezbednosnih snaga Kosova  

Sednica br.  30 

Priština, 19.12.2018. god. u 10:00.  

 Zgrada Skupštine, sala N-10  

  

ZAPISNIK  

 

Učestvovali su:  Haxhi Shala, predsednik, Rexhep Selimi, prvi zamenik predsednika,  Fatmir 

Xhelili, Xhelal Sveçla, Fadil Beka,  Aida Dërguti i Bahrim Šabani, članovi. 

 

Odsutni: Ramiz Kelmendi, Zoran Mojsilović, Daut Haradinaj i Ismet Beqiri. 

 

Predstavnici Ministarstva unutrašnjih poslova (MUP):  Ekrem Mustafa, ministar UP i    Rashit 

Qalaj, generalni direktor Policije Kosova.      

 

Osoblje za podrške Komisiji:   Nur Çeku i  Zarë Aliu. 

 

Predsedavao je, Haxhi Shala , predsednik Komisije. 

 

Dnevni red 

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda;  

2. Usvajanje zapisnika sa sednica od:   02.10.2018, 03.10.2018 i 23.10.2018. god;  

3. Izveštaj Ministra unutrašnjih poslova, g-dina  Ekrem Mustafa i generalnog direktora 

Policije Kosova, g-dina  Rashit Qalaj; 

4. Razno.  
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1. Usvajanje dnevnog reda  

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednica od:   02.10.2018, 03.10.2018 i 23.10.2018. god.  

 

Zapisnici su usvojeni bez primedbi.  

 

3. Izveštaj Ministra unutrašnjih poslova, g-dina  Ekrem Mustafa i generalnog 

direktora Policije Kosova, g-dina  Rashit Qalaj 

 

Predsednik -   na početku je čestitao ministru Mustafa  novu funkciju i direktoru Qalaj. U 

nastavku je zahtevao od Ministra da iznosi rezime o dosadašnjim radu i o ciljevima za 2019. god. 

Istu stvar je zahtevao i od direktora  Qalaj iz njegovog delokruga.  

  

 

Ministar – je naglasio da od trenutka prihvaćanja ovog položaja  založio se ozbiljno za  

pridržavanje  definisanih ciljeva. Strateški  prioriteti u vezi dobrog upravljanja i vladavinu 

zakona,  u sklopu  osnaživanja izuzetno značajnog poglavlja – vladavine zakona kao i 

sprovođenje ključnih reformi u  sklopu evropske agende, i rekao: „Da će kao ministar založiti za 

svoje ciljeve koje su: Borba protiv  korupcije,  borba protiv organizovanog kriminaliteta i 

narkotika, borba protiv trgovine ljudskim bićem kao i borba protiv nepotizma. Pažnja će biti 

posvećena i borbi protiv terorizma jačajući međunarodnu i među regionalnu saradnju. Značajnu 

ulogu će imati i  bezbednost u saobraćaju s obzirom da je bilo izgubljeno mnogo ljudskih života. 

Ovim se cilja na povećanju kvalitete i  kvantiteta saradnje sa Ministarstvom infrastrukture i 

opštinama.  

   

Posebna pažnja  biće posvećena  fenomenu trgovine ljudskim bićem, kroz kampanje i  krivična 

gonjenja kao i  osnaživanje sprovođenja zakona,  međunarodnoj saradnji i saradnji sa domaćim 

institucijama  u borbi protiv  te pojave. Naredni cilj je sklapanje sporazuma sa  susednim 

zemljama o među policijskoj saradnji. Osim operativne uloge kojom je zadužena policija, 

angažiranje vlasti će biti i u funkciji jačanja  saradnje sa građanima i relevantnim organima za 

primenu Zakona o razmeni informacija  i  radi će se na IT.  

 

Kod Agencije forenzike, cilja se povećanje  kapaciteta za obavljanje ekspertiza,  povećanjem 

potrebnim laboratorijama i zakonskim izmenama.  Unapređivanja politika za integrisano 

menadžiranje  granica i granične infrastrukture kao i  povećanje kapaciteta  za kontrolu i granični 

nadzor prema standardima šengena,  unapređivanje politika iz oblasti  migracije, sprečavanje ne 

regularne migracije  kao i menadžiranje procesa  povodom liberalizacije viza za Kosovo.  

  

Proširenjem mandata BSK-a  iz vojne oblasti,  stvoreni su  novi uslovi i moraju se preneti 

određene funkcije sa BSK-a kod  Agencije za menadžiranje vanrednih  situacija. Podizanje 

kapaciteta u ovoj  agenciji za efikasno menadžiranje  vanrednih situacija. Podrška Kosovskoj 

akademiji za javnu sigurnost za pružanje unapređenih obuka u skladu sa unapređenim 
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standardima akreditovanja. Poboljšanje  sigurnosti  dokumenata u Agenciji civilnog registra kao 

i unapređivanja u oblasti  IT-a.  

  

 Rashit Qalaj -   je naglasio  da  Policija Kosova  ima definisane  svoje ciljeve, shodno 

Strateškom razvojnom planu 2016 – 2020. god.,tako da  sve aktivnosti policije su u sklopu  

ciljeva iz  navedenog plana. Od trenutka preuzimanja funkcije Direktora, zahtevao sam 

unutrašnju reviziju u oblasti finansija, nabavki i logistike.  Naredni korak je preduzimanje 

postupaka za sprovođenje uputstva, poštovanje radnog vremena, tako da nakon toga nema pojave 

posete  kafićima i verskim objektima od policajaca  u toku radnog vremena,  izuzev u toku 

odmora koji im zakonom pripada. Instaliranje i  sistem u procesu  promovisanja, od stanica 

dolaze predlozi.  Isto tako je i u procesu prijem novih  kadeta policije, koji se odvijao uz visok 

integritet i dodajući da u izostanku  tehničke  opreme nismo uspeli da unapredimo  sistem  sa 

skanerom od samog trenutka  popunjavanja testa,  da se dobije odgovor ali naglasio je  da će se  

u narednim regrutovanjima taj sistem biti  unapređen  što će rezultirati  da će rezultati biti odmah 

dobijeni nakon popunjavanja testa. On je naglasio da su  izvršene osetljive analize, kao što je 

jedinica protiv droge, jedinica inspekcije, jedinica protiv ekonomskog kriminaliteta i shodno 

nalaza vrše se i  kadrovske promene, kako bi  poboljšali službu građanima. Isto tako  se vrše 

napori za sprovođenje preporuka spoljnog revizora, počevši od povećanja kapaciteta za  brzo 

reagovanje u celoj zemlji, tako da je povećan broj  za 105  lica u  jedinici brzog reagovanja i 

započeto je sa podizanjem kapaciteta specijalnih interventnih jedinica, obzirom da aktuelni 

kapacitet nije dovoljan. Isto tako se pre razmatra  organizativna struktura, proces koji će biti 

okončan januara  naredne godine a tu je i  projekat  podržan od EU-a koji se odnosi na reformu 

Policije Kosova. Ciljamo stvaranje jedinice  za integritet,koja će biti predviđena narednom 

strukturom a na kraju januara objaviće se  položaj svih komandanata  policijskih stanica, 

regionalnih direktora i direktora jedinica  koji su u ovim položajima duže od 6. godina. Za 

ubuduće je planirano  i   nekoliko  ciljeva u oblasti istrage,  kod kibernetičkog kriminaliteta,  s 

obzirom da  postoji samo jedan centar  sa malom ekipom ali  sada će se prostirati i u regijama. 

Isto tako fokus u 2019. god. će biti borba protiv  korupcije i organizovanog kriminaliteta i više će 

se raditi  u oblasti saobraćaja,  s obzirom  da  nije rešenje samo izricanje kazni, isto tako je 

predviđeno i podizanje kapaciteta za menadžiranje kontrole huliganstva   povodom sportskih 

događaja, dodajući da će podizanje kapaciteta uticati  i na  smanjivanju broja pljački i teških 

krađa u zemlji.   

 

Predsednik -   dao je reč članovima Komisije.  

 

Rexhep Selimi -  uz čestitke o imenovanju na novim  položajima  Ministru i  Direktoru policije 

zahtevao je od njih da imaju maksimalni angažman u obavljanju svojih nadležnosti, da se 

podržava policija i da se zahteva rešavanje nerešenih pitanja kao što je slučaj krađe u Sobi 

dokaza. On je zahtevao da se proceduju  i potrebni  zakoni kao što su N/Z o penzionisanju 

pripadnika policije, jer bez obzira  na budžetske prepreke  mora biti rešenja. Naredni zakon će 

biti N/Z iz oblasti  vatrogastva i  spasavanja,  s obzirom da se zna stanje vatrogasaca i  

pomešanje nadležnosti  sa centralnog i lokalnog nivoa. U vezi podrške komisije, on je naglasio  

da će ta podrška biti u toku razmatranja N. zakona o budžetu. On je istakao  da u Inspektoratu 

policije bilo je  određenih negativnih odvijanja,  smatrajući imenovanje načelnika ubrzanim, dok 

je komisija bila  u pripremi izveštaja za nadzor sprovođenja Zakona o Inspektoratu policije 

Kosova.  
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Isto tako je zahtevao od Direktora policije, da do kraja godine donosi statistički izveštaj o radu  

Policije Kosova i  da se analizira  i  nađe rešenje da čuvanje  objekata  ne obavljaju  policijski 

zvaničnici  nego privatne kompanije, kako bi se  isti bili angažovani u  ostalim poslovima, i 

smatra nepravedno  suspendiranje policijskog zvaničnika koji je dao informacije  o slučaju sina 

Direktora Agencije Kosova za inteligenciju.  

  

Ekrem Mustafa – odgovarajući  na pitanja poslanika Selimi,  o Nacrtu zakona o penzionisanju 

pripadnika policije, rekao je  da je diskutirao i sa  Ministrom finansija u vezi životne dobi  za 

penzionisanje i  analizirano je da ako  životan dob od 55 godina života stvara velikih budžetskih 

implikacija u tom slučaju  da se poveća dob penzionisanja. U vezi N/Z o vatrogascima, rekao je 

da je izglasano u Vladi da je  odlučeno  da vatrogasci budu  na centralnom nivou ali  i 

Ministarstvo  finansija je donelo odluku  za nadoknadu  prekovremenog rada, ujedno se radi u 

proširenju kapaciteta, s obzirom na promenu  mandata BSK-a menjaju se  i  odgovornosti 

Agencije za menadžiranje  vanrednih situacija. U vezi N/Z o budžetu, on  je naglasio  da je isti 

bio predat u trenutku kad je imenovan za ministra. Zahtevi ministarstva su bili  veliki. U vezi 

funkcionisanja Inspektorata Policije Kosova i posete  realizovane tamo, rekao da je zahtevao od 

njih da budu profesionalni i  da nije zadovoljan sa određenim  aspektima  njihovog 

funkcionisanja i dodao  da je zadovoljan  sa radom policije i odlučeno je da se uvrsti  u agendi 

INTERPOLA za glasanje, bez obzira što se nije uspelo da bude deo tog mehanizma.  

 

  

Rashit Qalaj – smatram da i uz  budžetske implikacije potrebno je usvajanje Zakona za  

penzionisanje  pripadnika policije,  jer time se i organizacija obnavlja, dok   izveštaj rada sa 

statistikama dobićete  uskoro u Komisiji.  

 

 U vezi suspendiranja  zvaničnika u policiji, učinjeno je to  zbog  njegovog neovlašćenog 

pristupa  bazi  klasifikovanih podataka, isti  je pristupio nekoliko puta sistemu, ali  jedan slučaj je 

bio ne  opravdan. Zahtevao sam  od IPK-a da razmatra slučaj i konstatovano je da je pristup bio 

ne ovlašćen. U vezi INTERPOLA, urađen je dobar posao,bez obzira  da nismo se učlanili ali  

vršićemo neprekidne napore za to. O obezbeđenju objekata, i mi smo zainteresovani, podnet je 

zahtev  Vladi,  ali nije isti sprovođen. Poslani dopis Ministru sa zahtevom da se oslobađaju 

policajci iz  onih delova koji nisu  neophodni.  

 

Aida Dërguti – pitala g-dina Qalaj, da li među prioritetima  koje je  nabrajao i konflikt interesa? 

da li  se oseti nedostatak zakonske infrastrukture  ili kršenje zakona u borbi protiv  ovog 

fenomena? 

 

   

Rashit Qalaj – u sklopu Policije nije bilo službenika niti jedinice  koja se bavi  borbom protiv 

konflikta interesa,  i naglasio  da će  od januara, u sklopu jedinice za unutrašnju istragu biti i  

dotični odgovorni zvaničnik za borbu protiv konflikta interesa.  

 

Fatmir Xhelili – pitao je  g-dina Qalaj: S obzirom da u poslednje vreme bilo je  nekoliko 

slučajeva pljački u privatnim kućama i bankama, fenomen koji reflektira izuzetno  loše u više 

smerova, stvarajući strah i nesigurnost kod građana, ali šteti i imidžu zemlje. Da li su preduzeti 

potrebni koraci  za preduzimanje neke dugoročne operacije u borbi protiv  te pojave za  hapšenje 
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krivaca? Koja je  privrženost policije za razvoj  policinga  inteligencije? Da li je dovoljan broj 

pripadnika operativnih jedinica? Koje je vreme reagovanja van centara,  da li je suviše dugo 

vreme za reagovanje?.   

 

Rashit Qalaj – odgovarajući poslaniku je rekao: Svesni smo za veliki broj slučajeva pljački  u 

ovoj godini, pljačke koje imaju i naknadni efekat osim  materijalne štete, ali mnogo se radi u 

borbi protiv ovog fenomena. Izrađen je operativni plan i  da u regiji Prištine nedostaju  200 

policajaca. Prijemom novih kadeta  ovaj problem će se rešiti i to je bio  razlog za povećanje broja  

specijalnih i jedinica za brzo reagovanje koji su  raspodeljeni po celom Kosovu. Što se  jedinice 

za brzo reagovanje tiče,  ista je raspodeljena u većim gradovima, s obzirom da je bilo 

kriminaliteta u  većim gradovima – broj se poveća  po potrebi.  

 

Fatmir Xhelili – Postoji broj od 10. pripadnika koji su imali radni ugovor u MUP-u, koji su  

završili policijsku akademiju u Turskoj, zbog   ne uređivanja ugovora  posle povratka, isti su 

ostali bez posla. Ovaj problem traje već godinama i  isti su  tražili pomoć od Komisije i od njega 

lično.  Za to  je zahtevao od ministra da  tretira  to pitanje, jer ima i moralne  obaveze za 

rešavanje tog pitanja.  

 

Ekrem Mustafa – je naglasio da nije bio upoznat sa ovim slučajem,  ali da će uz pomoć 

Komisije naći rešenje, bilo u sklopu policije ili Ministarstva.  

 

 Rashit Qalaj -  je naglasio da ti ljudi su savetovani da apliciraju u Policiji Kosova, jer ne 

pohađanje osnovne obuke u Policiji Kosova je uticalo da ne budu sistemovani, jer su oni tamo 

otišli kao građani Kosova a ne kao pripadnici Policije Kosova.  

  

Xhelal Sveçla – do sada u diskusiji nije  istaknuta sigurnost na severu zemlje a to bi trebalo biti  

u fokusu diskusije.  U nastavku je postavio pitanja Ministru i Direktoru: Da li Ministar raspolaže 

sa nekim planom za  više prostiranje suvereniteta na severnom delu? da li postoje operativni plan 

za sprečavanje  određene proteste ili  eskaliranja situacija? da li se radi više na  „hladnim“ 

slučajevima? da li se radi u slučaju rešavanja četiri slučaja? i zahtevao  informacije povodom  

zadržavanja g-dina Slobodana Petrovića i preduzimanje mera za njegovu  i zaštitu porodice? s 

obzirom da je  Milan Radojčić  u  poternici, da li se nalazi na Kosovu ili van?  o radu istražne 

Komisije koju je sam predsedavao, zahtevao od Policije Kosova da dostavi neke dokaze koji još 

uvek nisu dostavljeni. Šta se desilo sa zahtevom Komisije u vezi tih dokaza? Da li će se 

preduzeti mere protiv  odgovornih službenika koji nisu pružili tražene dokaze? Da li će se 

preduzeti mere protiv policijskih službenika koji se vide u društvu osumnjičenih lica? Koliko je 

policijskih službenika, sudskim presudama osuđenih  i nastavljaju rad u Policiji Kosova? Da li je 

Policija Kosova fokusirana  u  povećanju saradnje sa BSK-om,  obzirom da će se promeniti 

njihov mandat? Pred  kraj smo godine,  kako će se menadžirati  upotreba vatrometa? U nastavku  

je rekao  da je Ministar infrastrukture dokazao da je poslao dopis Ministru MUP-a, sa zahtevom 

da bude informisan  o kršenjima koje  je počinila Turska Avio kompanija povodom deportacije 

šest turskih građana, ali informisao da nije dobio dogovor? Da li ste mišljenja  da je to ispravni 

prihvatljivo i kada će Ministarstvo  da odgovara? Saradnja  između  AKI i Policije,  Policija se 

žali u izostanku  saradnje između institucija, da li  postoji plan da se ovaj sporazum realizira i da 

se specificira uloga svakoga u Komisiji?.  
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Ekrem Mustafa -  odgovarajući na  pitanja: u vezi situacije na severu i  prostiranja suvereniteta, 

naglasio da su na početku realizovani susreti sa Direktorom Policije ali i sa  opštinskim 

direktorima Policije na severu zemlje,isto tako se sumnjalo  da  je suverenitet Kosova nepovrediv 

i uspelo da se  hapse  osobe osumnjičene za ubistvo Olivera Ivanovića. Preduzete su mere za  

povećanje nivoa bezbednosti, vršene su  logističke pripreme i način saradnje sa Policijom. 

Policija je pripremila operativni plan. Vlada usvojila je Zakon o buci i poremećenju   javnog 

mira. Dogovoreno je  sa Ministarstvom trgovine… da se vatrometi ne prodaju  na ulicama i da se 

odredi vreme njihove upotrebe i da se ne prodaju osobama mlađih od 18. godina.  O 

memorandumu sa AKI-om,  spremni smo da se poveća saradnja. U vezi odgovora Ministru 

infrastrukture,  u toku je izrada analize -  ko je bio odgovoran za izdavanje dozvole sletanja 

aviona povodom deportacije turskih građana.  

 

Rashit Qalaj – o situaciju na severu je rekao da je uglavnom stabilno  uz određene slučajeve 

tenzija. Sigurnosna situacija je stabilnija u odnosu na prethodne godine. Bilo je protesta i  

reagovanja povodom primene takse,  učešće nije bilo masovno i situacije se mogu kontrolisati. 

Policija Kosova je bila pripremljena i za  druge scenarije, vršeno je statičko osiguranje za 

pripadnike BSK-a,  jer samo pripadnici BSK-a iz Zubin Potoka su  tražili  policijsku zaštitu ali 

ne  oni iz Mitrovice i Leposavića.  Policija Kosova čuva 22. kuća i bavi se slučajevima koji su 

postali javni,  kao što je bio  slučaj krađe u sobi dokaza  a poslaniku Petroviću pružamo podršku, 

dobio dozvolu za  nošenje oružja, pruža mu se bliska  zaštita i njegovi su zahtevi bili opravdani.  

U vezi  poternice za Radojčićem, prema policijskoj proceni on se nalazi  u  srpskom delu 

Kopaonika. O zahtevu  Istražne Komisije za dokaze, naglasio da nije bio informisan ali to će se 

razmatrati i  da ćete dobiti  odgovor.  O imidžu policije, naglasio je da se radi u tome,  broj 

policijskih službenika,  osuđeni presudama suda će biti upoznat  do kraja nedelje i  dobićete u 

Komisiji. U vezi operativnog plana za kraj godine, isti  počinje da se sprovodi  ovaj petak a 

saradnja sa BSK-om će biti tesna. Memorandum razumevanja sa AKI-om je pripremljen i  u toku 

je njegovo analiziranje, što je u interesu ove strane.  

 

Bahrim Šabani  - čestitao je Ministru i Direktoru na imenovanja. U vezi Zakona o penzionisanju 

pripadnika policije, naglasio  da je izuzetno potrebno  za povećanje efikasnosti njihovog rada, s 

obzirom da se zna da je Policija Kosova jedna od naj starijih u regiji i da postoji još jedan  

značajan problem  na koje se žale pripadnici Policije a to je transport i  vozila. Zabrinjavajuće je 

da  pripadnici policije  u službi su i u toku noći i na niskim temperaturama a kompenzacija za to 

je izuzetno niska  u odnosu  na rizik na poslu. O procesu regrutovanja mladih kadeta, zahtevao je  

da se pridržavaju kriterijuma za  dovoljno etničko obuhvaćanje,  s obzirom  na manjinske 

zajednice i da ne bude fokusiranje samo na srpsku zajednicu nego i  kod ostalih.  

 

  

Rashit Qalaj – u vezi  pitanja istaknutih od g-dina Šabani,  naglasio je: Istina je  da  je velik broj 

vozila,  ali  dosta je i nefunkcionalni. Radi se u tom pravcu kako bi  bilo više pažnje  pri upotrebi 

vozila policije i kao što već rečeno i ranije  anulirano je nekoliko tendera  na početku 

preuzimanja dužnosti, s obzirom  da je protiv  da se  posebna oprema, kao što je ona za 

prisluškivanje  nabavlja otvorenim tenderom. Isto tako  se radi zajednički sa BSK-om za 

standardizaciju  vozila,  kako ne bi bilo više od 4. vrsta. A o procesu regrutovanja naglasio  da je 

vršena kampanja da što više konkurišu pripadnici ne većinskih zajednica, ali test će biti jednak  
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za sve kako da bude ista kvaliteta a ne dvostruki standardi i naglasio   da u policiji nema 

pripadnika Hrvatske zajednice dodajući da  u listi čekanja biti izabrani meritorno kandidati koji 

ispunjavaju kriterije iz bilo  koje zajednice. Vlada je dala preporuke  o procesu regrutovanja  u 

vezi  ne većinskih zajednica, ali je proces  bio u toku.  

 

 Predsednik -  je postavio Ministru i Direktoru nekoliko pitanja, koja su došla od građana u 

adresu Komisije. Zašto  je u povećanju broj  saobraćajnih udesa? Zašto ima povećanje broja  

slučajeva pljački građana? Šta se dešava otvaranjem lokala sa igrama na sreću u nekoliko sela 

Kosova, da li imaju dozvole i ko i kontroliše? Da li se kontrolišu  lokali koji obavljaju  sumnjive 

aktivnosti? U nastavku je naglasio da ima zahtev  građana  iz naselja  “Qëndresa” ,  gde je 

najveći deo kuća su bile žrtve obijanja i pljački. Šta se preduzima u borbi protiv ovog fenomena i 

da li je Policija preduzela neku kompletnu meru. Naredni problem je i funkcionisanje lokala 

„Pentagon“ u tom naselju, jer isti stvara  uznemirenja,  s obzirom da  radi van radnog vremena. 

za to  je zahtevao od Policije da se preduzmu konkretni  postupci po tim pitanjima, zahtevajući 

da na narednom izveštavanju dobije odgovor na ta pitanja.  

 

  
 

Predsednik  -   time je završio rad sednice u 10:40.   

 

  

Pripremljeno je od:    

Osoblja za podršku Komisiji.   Predsednik Komisije,  

 __________________  

     Haxhi Shala 

 

 

 

 

 

 

 

 


